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Abstract (en)
The turbo-machine has a blade comprising a blade root (1) that is movably supported in an inner side of a retainer (2) of a supporting unit (3) in a
visible manner, such that vibratory stresses of the blade root are derived in the form of flexural vibrations. A thrust piece (8) is attached to the blade
root in an area of a base plate (6) of the piece and stays in connection with a supporting face of the root, where a base side of the thrust piece is
oriented at a middle axis of the supporting unit.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Strömungsmaschine, die zumindest eine Schaufel mit einem daran angeordneten Schaufelfuß (1) aufweist, der in einer
Aufnahme (2,4) eines Lagerelementes (3) gelagert ist. Der Schaufelfuß ist im Bereich seiner Fußplatte (6) zum Lagerelement (3) hin innerhalb der
Aufnahme (2,4) derart abgestützt, dass vibratorische Beanspruchungen des Schaufelfußes (1) in Form von Biegeschwingungen abgeleitet werden.
Der Schaufelfuß (1) ist im Längsschnitt gesehen seitlich abgestützt. Der Schaufelfuß (1) ist in der Aufnahme (2,4) in Radialrichtung (7) gesehen
beweglich gelagert.
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